
چهار شنبه 24 آبان1402    شماره 1539 پرونده4

حامد رجبی:
فیلم می سازم تا جهان اطرافم را بفهمم

ایده اولیه این اثر چطور شکل گرفت؟
بعد از درســاژ، من روی ایده ی فیلمنامه ای برای این که خودم 
کارگردانی اش کنم کار کردم، اما پس از دو ســال آن فیلمنامه به 
نتیجه ای نرسید، درواقع من از پس اش برنیامدم. به همین خاطر 
کار روی فیلمنامه ی دیگری را شروع کردم که خودش به سرانجام 
رسید، اما به تولید نه. بعد از این اتفاق به همان فیلمنامه ی نیمه کاره 
بازگشتم و به نوعی آنرا اوراق و دوباره سرهم بندی کردم، بخشهای 
زیادی حذف شد و حتی داستان هم دوباره شکل گرفت و بالاخره با 

تغییرات بسیار زیاد این فیلمنامه جدید به ثمر نشست.
این اثر بنوعی یادآور فیلم پرویز اســت... در این مورد 

بگویید.
مسئله پدر و پسر همیشه برای من جذاب بوده است. به هر حال 
در هر دو فیلم پدر و پسری با هم زندگی می کنند و همین موقعیت 
شباهت هایی بین دو داستان ایجاد می کند. این موقعیت همیشه برایم 
جذاب بوده و چیزی از نامعمول بودن در آن اســت که امکان شکل 
گرفتن موقعیت های پیچیده ای را فراهم می کند. اما برای من شباهت 
خاطرات بندباز و پرویز در همین موقعیت ابتدایی ست و از نظر خودم 

جهان این فیلم و فیلم پرویز بسیار متفاوت و دور از هم هستند.
از چرایی اکران شــدن این فیلم در بخش هنر تجربه 

بگویید.
پروانه نمایش خاطرات بندباز با شرط اکران محدود صادر شده 
است و علاوه بر این فضای اکران به گونه ایست که شاید فیلمی مثل 
فیلم ما شــانس چندانی برای جلب نظر سینمادار و پخش کننده 
نداشته باشد. به همین خاطر شاید بهتر باشد این فیلم جایی پخش 
شود که انتظار مردم از فیلم هایش از پیش مشخص است و می دانند 

که با چه چیز مواجه خواهند شد.
آیا ژانر خاصی برای فیلم قائل هستید.

راستش ژانرها و گونه های ســینمایی هیچ وقت دغدغه ی من 
نبوده اند و حتی خیلی هم به آنها مســلط نیستم. مثلا وقتی در 
سینمای ایران گونه های مختلف سینمایی را به عنوان سینمای 
اجتماعی طبقه بنــدی می کنند من نمی دانم منظورشــان 
چیست؟ فقط آنقدر می دانم که ژانری به نام ژانر اجتماعی 
نداریم. ولی جدای از همه ی این ها گونه ای در سینمای 
جهان وجود دارد که در سینمای ایران کسی رغبت 

خانـه ای 
بـرای بیگانـه

گفت و گوی صبا با عوامل فیلم خاطرات بندباز

سینمای هنر و تجربه این روزها فیلمی به نویسندگی 
و کارگردانی حامد رجبی که یکی از ســه فیلمنامه 
نویس فیلم موفق پرویز هم هست، روی پرده دارد. تیم 
بازیگران اصلی این فیلم را فرزاد موتمن ، میر سعید مولویان و معصومه 
بیگی تشکیل می دهند. در ادامه مصاحبه خبرنگار صبا با عوامل این 

فیلم را می خوانید. 

گفت و گو
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